
Iktatószám: 1000/12/2009. 
 
 
 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testületének 
2009. június 25. napján délután 16.00 órakor tartott 

soros, nyílt képviselı-testületi ülésének 
 
 
 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V E 
 
 
 
Határozatok: 
 
 
 
70/2009.(VI.25.)Öh.   A képviselı-testületi ülés napirendjének elfogadása 
71/2009.(VI.25.)Öh.   A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
72/2009.(VI.25.)Öh.  Beszámoló a tagintézményként mőködı Királyhegyesi  
    Általános Iskola tevékenységérıl 
73/2009.(VI.25.)Öh.  Napközi-otthonos óvoda beszámolója 
74/2009.(VI.25.)Öh.   Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
75/2009.(VI.25.)Öh.   A hátrányos helyzető helyi lakos gyermekek nyári  
    táborozásának támogatása 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 2 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testületének 2009. június 
25. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselı-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Katona István    alpolgármester 
Dávid József     képviselı 
Horváth Lajosné    képviselı 
Kurunczi Mihály   képviselı 
Miklós Imre    képviselı 
 
Igazoltan távol vannak: 
Juhász Csaba    képviselı 
Kiss Ferenc    képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyzı 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezetı 
Stranszky Jánosné   Óvoda tagintézmény vezetı 
Englerné Búvár Terézia   Közösségi színtér vezetı 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselıket és a 
napirendek elıadóit. Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes, 8 fıbıl 6 fı van 
jelen 75 %-os részvétel. A mai képviselı-testületi ülést megnyitom. Jegyzıkönyv 
hitelesítınek felkérem Kurunczi Mihály, valamint Katona István képviselıket. Javaslatot 
teszek a meghívóban szereplı napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérıl? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
 
70/2009.(VI.25.)Öh. 
Tárgy: A képviselı-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 2009. június 25. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
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1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Elıadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Beszámoló a tagintézményként mőködı Általános Iskola és Napközi-otthonos Óvoda 
tevékenységérıl 
     Elıadó: Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezetı 
        Stranszky Jánosné óvoda vezetı 
 
3./ Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
     Elıadó: Englerné Búvár Terézia közösségi Színtér vezetı 
 
4./ Elıterjesztések 
 
5./ Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Tájékoztatom a képviselı-testületet, hogy május 29-én a 
Víziközmő Rt. taggyőlésén vettem részt. Elfogadtuk a 2008. évi pénzügyi beszámolót és a 
mérleget. Az Rt. a szokásos nyereséggel (kb. 8 millió forint) zárt. Vita csak a szennyvízzel 
kapcsolatosan volt, mert a jelenlegi állapotok szerint veszteséges a jelenlegi szennyvízszállítás 
és nyereséges a tengelyen való szállítás. Az Ivóvízminıség-javító Programmal kapcsolatosan 
elmondhatom, hogy július 9-én lesz tervismertetés, ahol a konkrét tervet és a költséghányadot 
is ismertetik. 
Május 30-án a Csanádpalotai Iskola felújítási ünnepségén vettem részt.  
Június 7-én megtörtént az EP választás, ahol Királyhegyesen is az országoshoz hasonló 
eredmény született.  
Június 9-én dr. Buzás Péter Makó és Térsége Országgyőlési képviselıje látogatott el 
Királyhegyesre és tartott fogadóórát. 
Június 12-én Magyarbánhegyesen a hegyesi napokat egyeztették, ahol nem tudtam részt 
venni, de vállaltam az együttmőködést. Ugyan ezen a napon az Óvoda felújítás támogatási 
szerzıdését írtuk alá. Ebben volt meghatározva a mőszaki tartalom is, ami tetıfelújítást, 
nyílászáró cserét és külsı hıszigetelést tartalmaz. Jelenleg folyik a közbeszereztetési eljárás.  
Június 18-án az M 43-as útberuházásnál volt táblaavató. Itt elhangzott, hogy 2012.-re tervezik 
az autópálya építés befejezését. 
Június 20-án volt Magyarcsanádon a falunap, ahol részt vettem. 
Belsı dolgaink kapcsán elmondhatom, hogy folytatódik az Út a munkához program, 
dolgoznak a munkások. A tulajdonosok felszólítást kaptak, de nem végezték el a munkát, és 
az önkormányzati munkásokkal végeztettük el a közterület megtisztítását. Ennek költsége 
van, amit úgy számoltunk ki, hogy 500,-Ft/óra a gyalog munka, és 1.500,-Ft/óra a gépi 
munka. 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
71/2009.(VI.25.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
I. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
II. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete az önkormányzat alkalmazottai 
által elvégzett közterület tisztántartás munkadíját 2009. évre vonatkozóan a következık 
szerint állapítja meg:  
- gyalog munka: 500,-Ft/óra  
- gépi munka: 1.500,-Ft/óra 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyben 
3./ Szirbik Sándorné költségvetési fıelıadó  helyben 
4./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
Beszámoló a tagintézményként mőködı Általános Iskola és Napközi-otthonos Óvoda 
tevékenységérı 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem a jelenlévı iskola tagintézmény vezetıjét, hogy a 
kiadott írásbeli anyaghoz van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezetı: Nincs szóbeli kiegészítésem. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérem a testület tagjait, mondják el véleményeiket, tegyék 
fel kérdéseiket. 
 
Horváth Lajosné képviselı: 22 gyermek van, és 1 nem ebédel a napköziben. Hogyan van 
megoldva az ı étkezése? 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezetı: Az érintett gyermek délben hazamegy a szülıvel, 
otthon ebédel, és délután visszajön a napközis foglalkozásra. 
 
Horváth Lajosné képviselı: Sok a gyenge képességő tanuló. A jobb képességő gyerekeket 
hogyan érintik ezek a problémás gyerekek, hogyan hat rájuk. 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezetı: Az SNI-s gyerekekkel külön foglalkoznak a 
pedagógusok. A jobb tanuló gyerekek önálló feladatot kapnak, képességeiknek megfelelıen. 
Ezeknek, a gyerekeknek több feladatot adunk. Akiknek gyengébben megy a tanulás külön 
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segítséget nyújtunk. A fejlesztı pedagógus hetente jött, illetve hetente mentek be a gyerekek. 
Az ı tanácsa szerint foglalkoztunk mi is a gyerekekkel. 
 
Horváth Lajos polgármester: Részletes szakmai beszámolót kaptunk, úgy látom, talán most 
nem kell létszámproblémával számolnunk.  
 
Katona István alpolgármester: Nyáron milyen karban tartás lesz az iskolában? 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezetı: Most az önkormányzati munkások a szolgálati 
lakást takarítják és festik. Amikor a munka újra indul a tanévre való felkészülés lesz 
részünkrıl. 
Horváth Lajos polgármester: A 3,6 álláshely bıven lefedi azokat a feladatokat, ami itt van. 
Természetesen van olyan munka, amit munkaidın túl kell elvégezni. Nyáron elıször is 
takarítani kell majd. Azt kérném, hogy most ne augusztus végén kezdjünk el kapkodni. Kérem 
az intézmény vezetıt, hogy érezze ennek a felelısségét. Példának mondanám, hogy a felújítás 
óta, még nem történ intézkedés hogy visszaállítsák a riasztót. Kérem az intézmény vezetıt, 
hogy a nyárra hagyjon elérhetıséget. A beszámolót részemrıl helytállónak tartom és úgy 
látom, hogy az igyekezet megvan a pedagógusok részérıl. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselı-testület egyhangú (6 igen) szavazattal 
elfogadta a tagintézményként mőködı Királyhegyesi Általános Iskola tevékenységérıl szóló 
beszámolót. 
 
 
72/2009.(VI.25.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a tagintézményként mőködı Királyhegyesi Általános Iskola 
tevékenységérıl 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a Makói 
Általános Iskola, Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet 
tagintézményeként mőködı Királyhegyesi Általános Iskola beszámolóját a 2008/2009-s 
tanévrıl és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Dr. Buzás Péter polgármester    Makó 
3./ Almási Pál iskola igazgató    Makó 
4./ Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezetı  helyben 
5./ Irattár 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Következik az Óvoda beszámolójának megtárgyalása. Kérdezem 
az elıadót, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
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Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezetı: Tájékoztatom a testületet, hogy június 16-án 
ellenırzés volt az óvodában, amelynek keretében a halmozottan hátrányos helyzető gyerekek 
fejlesztését vizsgálták. 240.000.-Ft támogatást kaptunk erre, amelybıl 52.000,-Ft-ot tovább 
képzésre fordítottunk, 191.000,.-Ft fejlesztı játékokra. Jövıre nem pályázunk erre, mert túl 
sok adminisztrációval jár. Most nyáron jó az intézmény kihasználtsága, 17 fı jár be és ebbıl 
12 gyermek alszik bent. A jövı tanévben 27 óvodásunk lesz.  
 
Horváth Lajos polgármester: 9,2 millió támogatással és az önerıvel közel 11 millió forintot 
költünk az óvodára. A közbeszerzés 800.000.-Ft a mőszaki ellenır 200.000,-Ft. e miatt az 
eljárás miatt csúszik a kezdés, és még nem tudom, hogy hogyan lesz a folyamat. A kerítést a 
CÉDE-ból megcsináljuk. Azt tudom, hogy az óvodában az új várnak nagy sikere van a gyerek 
között. Az óvoda környékét is rendbe tesszük a munkásokkal. Az óvoda változatlanul 
mőködik tovább, nyitva tartása sem változott. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselı-testület egyhangú (6 igen) szavazattal 
elfogadta Napközi-otthonos óvoda beszámolóját. 
 
 
73/2009.(VI.25.)Öh. 
Tárgy: Napközi-otthonos óvoda beszámolója 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a Dér István 
Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsıde Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási 
Intézmény Királyhegyesi Tagintézményeként mőködı Napközi-otthonos Óvoda 
beszámolóját a 2008/2009-s nevelési évrıl és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Kovács Sándor polgármester    Csanádpalota 
3./ Schüszler Istvánné intézményvezetı   Csanádpalota 
4./ Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezetı  helyben 
5./ Irattár 
 
 
III. napirendi pont 
Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem az elıterjesztıt, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Englerné Búvár Terézia Közösségi színtér vezetı: Nincs szóbeli kiegészítésem. 
 
Horváth Lajos polgármester: Tájékoztatom a testületet, hogy a mozgókönyvtárban történt 
változás, és a továbbiakban az egyetemista Németh Róbert végzi el, továbbra is szerzıdéses 
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jogviszonyban. A Mővelıdési Ház ad helyet az e-magyarország pontnak, az egyesületnek, a 
néptáncosoknak, a könyvtárnak. Elnyertük az IKSZT címet, de a pályázat második fordulóját 
nem írták ki, eredetileg erre augusztus 1 és 30 között kellett volna pályázni. 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen ) 
szavazattal elfogadta a Közösségi Színtér munkájáról szóló beszámolót. 
 
 
74/2009.(VI.25.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 

 
H A T Á R O Z A T 

 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a Közösségi 
Színtér munkájáról szóló beszámolót és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
2./ Englerné Búvár Terézia Közösségi Színtér vezetı  helyben 
3./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Elıterjesztések 
 
1. számú elıterjesztés 
Hozzájárulás a hátrányos helyzető helyi lakos gyermekek nyári táborozásához 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Az idén is kér támogatást a Gyermekjóléti Szolgálat. Most 
részletesen tájékoztatott, hogy mire kéri a támogatást. Javaslom a képviselı-testületnek, hogy 
támogassuk a helyi gyerekek idei, nyári táboroztatását is. 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (6 igen) 
szavazattal döntött a hátrányos helyzető helyi lakos gyermekek nyári táborozásának 
támogatásáról. 
 
 
75/2009.(VI.25.)Öh. 
Tárgy: A hátrányos helyzető helyi lakos gyermekek nyári táborozásának támogatása 
 

H A T Á R O Z A T 
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1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a csanádpalotai 
Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálatnak a hátrányos helyzető helyi lakos 
gyermekek nyári táborozásának támogatása ügyében írásban benyújtott kérelmét és az 
alábbiak szerint döntött: 
 
2./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a kérelemben megfogalmazott 
céllal egyetért és a hátrányos helyzető helyi lakos gyermekek nyári táborozásának 
támogatásához 66.000.-Ft, azaz hatvanhatezer forint támogatást nyújt az Alapszolgáltatási 
Központ részére. 
 
3./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 2. pontban foglalt támogatást a 
2009. évi költségvetésében biztosítja. 
  
4./ A képviselı-testület felhatalmazza Horváth Lajos polgármestert a támogatás kifizetésével 
kapcsolatos intézkedések megtételére. 
 
5./ A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester      Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı      Helyben 
3./ Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat   Csanádpalota 
4./ Szirbik Sándorné költségvetési fıelıadó      Helyben 
5./ Irattár 
 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselı-testület 
részérıl? 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
 
VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Felülvizsgáltuk a feleslegesnek ítélt szerzıdéseket és többet 
felmondtunk. Felmondtuk a Kórház és Röntgentechnika Kft. szerzıdését, mert évente 
120.000,-Ft díjat kellett fizetni. Ugyan akkor ezeknek a kis értékő orvosi eszközöknek a 
karban tartása nem igényel ekkora összeget. Felmondásra került a Goodwill Kft. a pályázatíró 
céggel a szerzıdés, mert gond van a meg nyert pályázatukkal is. Egyeztettem a Trevollal is, a 
díjmódosításról. Elıkészítés alatt van a közvilágítási szerzıdés módosítása is. A világítás 
korszerősítésrıl szóló szerzıdés felülvizsgálatát is kértem a cégtıl. A közbiztonsági társulást 
korábbi döntésünk szerint felmondtuk. A Kistérségi Közlekedésfejlesztési közbeszerzésrıl 
most döntenek Makón, ha elfogadják indul a beruházás.  
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Miklós Imre képviselı: A közterület tisztántartás költségeirıl minden tulajdonos egyforma 
összegrıl kapott értesítést. Mindenkinek ennyit kell fizetni? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Minden esetben a tulajdonosként bejegyzett személyek 
kerülnek felszólításra, függetlenül attól, hogy ténylegesen ki az ingatlan használója. Elıször 
felszólítást küldünk, amire általában nem reagálnak. Természetesen nem mindenki a teljes 
összeget fizeti meg, de minden tulajdonos megkapja az értesítést arról, hogy a tisztítás teljes 
költsége mekkora összeg. Ténylegesen tulajdoni hányad arányában kell kifizetniük. A 
jövıben még külön sorba bele teszem az értesítıbe a személyre szóló összeget is. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselı-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselı-testület munkáját, a képviselı-testületi ülést bezárom.  
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzı 
 
 
 
 
Katona István        Kurunczi Mihály 
alpolgármester           képviselı 
jkv. hitelesítı        jkv. hitelesítı 
 


